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Verslag

(verslag)

1. Opening en vaststellen verslag (incl. besluitenlijst)

Het verslag en de besluitenlijst van de collegevergadering dd. 21.09.2023 zijn vastgesteld.

2. Advies

2.a. Advies Openbaarmaking op verzoek

5.1.2.e
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Deelnemers
Ineke van Gent (online), Martin Berendse, Serv Wiemers, Jamila Aanzi, Lydia Bremmer,

Afwezig
Caroline Koetsenruijter

Betreft
Verslag collegevergadering ACOI dd. 12 oktober 2023

De staatssecretaris Koninkrijkrelaties en Digitalisering heeft ACOI dd. 29 september 2023 
gevraagd om te reageren op de invoeringstoets voorde Wet open overheid, en daarbij advies uit 
te brengen over de mogelijkheden om openbaarmaking op verzoek (passieve openbaarmaking) te 
verbeteren voor zowel gebruikers als uitvoerders van de wet.
Hoofd advies licht het plan van aanpak toe, die in een eerdere versie ook al is besproken met 
collegelid Koetsenruijter als portefeuillehouder.
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Voorde volgende collegevergadering van 10 november zal bureau ACOI de volgende zaken op 
de agenda zetten:
• Verkiezingsprogramma’s doornemen op openbaarheid en voorzien van een beknopte analyse
• Concept position paper

http://www.acoi.nl


/

2.b. Advies Meerjarenplan informatiehuishouding (Martin)
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Het college wil voorts graag een onderscheid maken tussen de korte (quick wins) en de lange 
termijn. Belangrijk om goed te kijken naar de volgorde van in het bijzonder de quick wins.

In de brief MJP IHH van 28 maart 2023 heeft het Adviescollege de minister van BZK en de 
staatssecretaris Cultuur en Media geïnformeerd over de aanpak van het advies over de 
meerjarenplannen ter verbetering van de informatiehuishouding van de overheid. Collegelid 
Berendse presenteert de waarnemingen en denkrichtingen over de toekomst van de 
Informatiehuishouding aan de overige collegeleden. De patronen zijn ter kennisname voor het 
college en zijn gebaseerd op bureauonderzoek en interviews die het ACOI heeft gehouden.

Het college vindt het een goed stuk met een goede analyse, waar nog een stap gezet moet 
worden m.b.t. de oplossingsrichtingen. Daarnaast moet duidelijk worden waarom dit zo belangrijk 
is, te noemen het herstel van vertrouwen in de burger en overheid. Het college vraagt daarbij 
aandacht voor het decentrale belang, dat moet nog wat aangezet worden naast het belang van de 
rijksoverheid. Onder andere door te laten zien dat er al veel goed gaat, bij bijvoorbeeld 
waterschappen, provincies en gemeenten. Betrek ook het internationale perspectief, bijvoorbeeld 
in de vorm van best practices in het buitenland, erbij.

De adviesaanvraag zal door de voordeur naar binnen komen en zo kan daar ook op gereageerd 
worden. Het college geeft aan getrapt te willen reageren, ook in verband met de op handen zijnde 
verkiezingen en formatie. Belangrijke inhoudelijke punten zijn onder andere het contact tussen 
bestuursorganen en het proces zelf, wat er nodig is voor een gestroomlijnde manier van werken bij 
de afhandeling van verzoeken en hoe je tot transparant verzamelbeleid komt. Hierbij is het ook 
belangrijk aandacht te besteden aan de procedurele en distributieve vaardigheden.

Op dit moment wordt een invoeringstoets uitgevoerd door SEO. ACOI is gevraagd om te gaan 
reflecteren op de concrete aanbevelingen die in de invoeringstoets worden aangedragen. Het 
college wil met concrete voorstellen komen en daarbij niet alleen antwoord geven op niet-gestelde 
vragen, maar ook op de gestelde vragen. Wat is dan de afweging en hoe gaan we dit 
combineren? Het moet volgens het college geen theoretische exercitie worden, maar de theorie 
moet wel mee worden genomen. Voor experts en specialisten is het ook belangrijk dat er een 
inhoudelijke uitwerking komt.

Het plan van aanpak met toevoegingen (oppakken in fases en rekening houden met de timing) is 
vastgesteld door het college.

Op 1 november vindt een evenement plaats over de invoeringstoets van de Wet open overheid, 
georganiseerd door het onderzoeksbureau en BZK. Bureau is daarbij aanwezig, evenals collegelid 
Wiemers.

Los van het advies over passieve openbaarmaking, wil het college op korte termijn met een 
position paper alvast zijn visie op hoofdlijnen publiceren en daar gesprekken over voeren. Idealiter 
ligt dit er voor de publicatie van de resultaten van de invoeringstoets, zodat we dit kunnen inzetten 
in een eerste reactie en daarin kunnen aankondigen dat we nog met een nader advies komen. 
Planning is nu dat de invoeringstoets 10 november bij BZK wordt aangeleverd; wanneer het 
rapport dan naar buiten komt, is nog niet bekend.
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2.c. Onderzoek journalisten (Serv)

3. Bemiddelingen - vertrouwelijk -

4. Mededelingen, actualiteit en rondje portefeuillehouders

Secretaris-directeur en voorzitter geven de volgende mededelingen aan het college door:

Pagina
3 van 4

Het college stemt ermee in dat de publicatie van het onderzoek vergezeld gaat met aanbevelingen 
van het ACOI naar aanleiding van het onderzoek. Ook kan het college zich inhoudelijk vinden in 
de aanbevelingen. De hoofdboodschap van het onderzoek wil het college graag nog iets 
aangescherpt zien tbv de presentatie. Dit zal ook terugkomen in het persbericht as donderdag.

Timing: Q1 wordt het advies geschreven en de planning is om het in februari vast te stellen in het 
college. Een en ander is wel afhankelijk van de planning van de meerjarenplannen bij BZK.

Op donderdag 26 oktober vindt de presentatie van het onderzoek onder journalisten plaats in het 
Nationaal Archief. Collegelid Wiemers zal het onderzoek presenteren aan de genodigden, gevolgd 
door dhr. Bas van Beek (journalist) en dhr. Folkert Jensma (bemiddelaar ACOI).

Goed om daarnaast de samenwerking met partners en bondgenoten aan te gaan en dit met 
andere professionals in de markt zetten, waaronder mensen die veel afweten van de technologie. 
Ook kan dit stuk dienen als een gesprekshandvat voor toekomstige werkbezoeken. Daarnaast is 
afgesproken dat secretaris-directeur en voorzitter dit in hun kennismaking met staatsecretaris van 
Huffelen mee zullen nemen.

Update, bespreekpunten en actuele dilemma’s werden door Jamila Aanzi, portefeuillehouder 
bemiddeling, aan het college gepresenteerd.

Het vergaderschema voor 2024 is rond en zal in de agenda’s van collegeleden worden gezet 
(inmiddels afgerond).

Bureau ACOI werkt aan een checklijst t.b.v. het toetsen van de ontvankelijkheid. Deze zal tijdens 
de collegevergadering in december aan het college worden voorgeiegd. Daarnaast geeft het 
college aan om nog scherper te willen toezien op de doorlooptijd van bemiddelingen. Ook wil het 
college kijken naar mogelijke ‘grootgebruikers’ van bemiddelingen bij het ACOI. Bureau ACOI 
neemt dit mee richting collegevergadering in december; deze zal in het teken staan van 
bemiddeling.

Vrijdag 13 oktober vindt een eerste kennismaking plaats tussen staatssecretaris mw. 
Alexandra van Huffelen, voorzitter en secretaris-directeur ACOI. In het gesprek zal o.a. 
terugkomen hoe er met de adviezen van het ACOI om wordt gegaan als ook de 
aandachtspunten van het college m.b.t. de regeringscommissaris informatiehuishouding. De 
staatssecretaris zal op 7 december in de collegevergadering kennis komen maken met de 
overige collegeleden.
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De plannen voor het symposium in 2024 zijn tot nader orde in de ijskast gezet.

Proces schriftelijke ronde

Het coilege gaat akkoord met het voorstel en instructie voorschriftelijke rondes.

5. Sluiting

De parlementaire behandeling van de nieuwe Archiefwet gaat door, er komt een nieuwe 
schriftelijke vragenronde, waarvoor tot 10 oktober vragen ingediend konden worden.

Pagina
4 van 4

Er komt een schriftelijke ronde voor het advies TU Delft aan. Afgesproken is dat bureau ACOI het 
college via de app gaat informeren zodra het is verzonden.

De technische briefing Bijlmerramp door vice-voorzitter Berendse (in aanwezigheid van 
secretaris-directeur en senior jurist Kraai) heeft succesvol plaatsgevonden op 10 oktober in de 
Tweede Kamer. Er waren 4 Kamerleden en voorzitter mw. Helder aanwezig. Afgesproken is 
dat bureau ACOI mogelijk de inbreng kan sturen aan de fracties die niet aanwezig waren.
Daarnaast hebben aanwezige Kamerleden aangegeven bij mogelijke toekomstige gesprekken 
met belangengroepen bij aanwezig te willen zijn. Vice-voorzitter biedt het OBA-filiaal in 
Amsterdam Zuid-Oost aan als neutrale gesprekslocatie.
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